

982 (XIII). Petition from Mr. Gottlieb-Isaac Ekoulle (T/PET.5/216)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Gottlieb-Isaac Ekoulle concerning the Cameroons under French administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/216, T/OBS.5/16, TL.411),

Considers, in view of the fact that the petitioner was dismissed following a conviction by a competent court for an offence committed in the course of his duties, that no recommendation by the Council for his reinstatement is called for.

*519th meeting,
18 March 1954.*

983 (XIII). Petition from members of the Solidarité bambimbi (SOLIBABI) (T/PET.5/217)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from members of the Solidarité bambimbi (SOLIBABI) concerning the Cameroons under French administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/217, T/OBS.5/19, T/L.412),

1. *Notes* the statement of the Administering Authority that the petitioners do not appear to represent the majority of the members of the Solidarité bambimbi since they support Mr. Pierre Penda, who was removed from the office of President by a decision of the General Assembly of that organization;

2. *Notes* that Mr. Pierre Penda was convicted by the competent courts, but is still at liberty pending a decision by the *Cour de cassation* on the case;

3. *Recalls* its resolution 156 (VI) on a previous petition from members of the Solidarité bambimbi by which it invited the Administering Authority to continue its efforts to develop the area;

4. *Notes* the various projects actually being undertaken by the Administering Authority to improve medical and educational facilities, communications and general economic conditions in the area;

5. *Recommends* that the Administering Authority implement these projects with expedition;

6. *Notes with interest* the statement of the special representative that it would be possible for forthcoming visiting missions to visit the area;

7. *Recommends* that the next visiting mission to Trust Territories in West Africa consider, while planning its itinerary, the possibility of visiting the area.

*519th meeting,
18 March 1954.*

984 (XIII). Petition from Mr. Maurice M'Barga Zambo (T/PET.5/218)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Maurice M'Barga Zambo concerning the Cameroons under

982 (XIII). Pétition de M. Gottlieb-Isaac Ekoulle (T/PET.5/216)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Gottlieb-Isaac Ekoulle concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.5/216, T/OBS.5/16, T/L.411),

Estime, étant donné que le pétitionnaire a été révoqué après avoir été condamné par un tribunal compétent pour un délit commis alors qu'il était en service, qu'il n'y a pas lieu de recommander la réintégration du pétitionnaire.

*519ème séance,
le 18 mars 1954.*

983 (XIII). Pétition des membres de la Solidarité bambimbi (SOLIBABI) (T/PET.5/217)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition des membres de la Solidarité bambimbi (SOLIBABI) concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.5/217, T/OBS.5/19, T/L.412),

1. *Prend acte* de la déclaration de l'Autorité administrante d'où il ressort que les pétitionnaires ne semblent pas représenter la majorité des membres de la Solidarité bambimbi, étant donné qu'ils appuient M. Pierre Penda, lequel a été relevé de ses fonctions de Président en vertu d'une décision de l'Assemblée générale de cette association;

2. *Note* que M. Pierre Penda, condamné par les tribunaux compétents, est encore en liberté en attendant l'arrêt de la Cour de cassation;

3. *Rappelle* sa résolution 156 (VI) concernant une pétition antérieure des membres de la Solidarité bambimbi, dans laquelle il a invité l'Autorité administrante à poursuivre ses efforts en vue de mettre la région en valeur;

4. *Note* les divers projets actuellement entrepris par l'Autorité administrante en vue d'améliorer les services médicaux, l'enseignement, les communications et la situation économique générale de la région;

5. *Recommande* à l'Autorité administrante d'achever ces travaux avec diligence;

6. *Prend acte* avec un vif intérêt de la déclaration du représentant spécial d'où il ressort qu'il serait possible pour de prochaines missions de visite de se rendre dans la région;

7. *Recommande* à la prochaine mission de visite dans les Territoires sous tutelle d'Afrique occidentale d'envisager, lorsqu'elle mettra au point son itinéraire, la possibilité de se rendre dans cette région.

*519ème séance,
le 18 mars 1954.*

984 (XIII). Pétition de M. Maurice M'Barga Zambo (T/PET.5/218)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Maurice M'Barga Zambo concernant le Cameroun sous administration